
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2017

z XXXV Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 28 czerwca 2017 r. od godziny 1300 do 1525 w sali nr 9 Urzędu

Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,   

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Alina Chełkowska– Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Anna Kubich – inspektor ds. ochrony środowiska,

Kamila Bąk – inspektor ds. OZKS,

Adam Smełsz – inspektor ds. informatyki

Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAP w Wyrzysku,

Magdalena Smełsz – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

Magdalena Łusiak – Radca Prawny SAP,

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Edwarda Gaitkowski – Prezes PWiK w Wyrzysku Sp. z o.o.

Inni goście:

Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile,

Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

Piotr Holc – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

prasa,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,
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Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok:

1) przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2016 rok,

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

4) podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok.

9. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2016 rok:

1) przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2016 rok,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok,

3) poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2016 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2016 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2017 r.;
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2) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk

na lata 2017-2028;

3) przyjęcia projektu uchwały określającej szczegółowe zasady, sposobu i trybu umarzania,

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności  pieniężnych mających charakter

cywilnoprawny przypadających Gminie Wyrzysk oraz jej jednostkom organizacyjnym,

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie

stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych

ulg;

4) zmieniająca uchwałę w  sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości

stawek i  sposobu pobierania  opłat  za  parkowanie  pojazdów na  drogach publicznych

miasta Wyrzyska;

5) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2020;

6) przeznaczenia  mienia  Gimnazjum  im.  Marii  Skłodowskiej  -  Curie  w  Wyrzysku

i Gimnazjum im. Jana Pawła II w Osieku nad Notecią;

7) określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom,

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych

przez Gminę Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin

zajęć  nauczycieli  realizujących obowiązki  o  różnym tygodniowym wymiarze  godzin

oraz nauczycieli, dla których nie określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć;

8) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 roku;

9) zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  II

półrocze 2017 roku;

10) przyjęcia  planu pracy Komisji  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2017 roku;

11) przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2017 roku;

12) przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2017 roku.

      11. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

     12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

      13. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
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      14. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.                                               

      15. Wolne głosy i wnioski.

      16. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej  w Wyrzysku –

Pan Stefan Rymer. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  13

radnych, tj. 86,6 % ustawowego składu organu. 

Nieobecni radni: Włodzimierz Michalski i Grzegorz Ozimina. 

Ad. 3 Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan

Stefan Wełniak.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad, a następnie zapytał, czy

do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

O godzinie 13:05 na salę obrad przybył Radny Grzegorz Ozimina. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział powiedział, że proponuje aby znieść z dzisiejszych obrad z punktu

10 podpunkt 4, czyli projektu uchwały zmieniającego uchwałę  w sprawie ustalenia strefy płatnego

parkowania oraz wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za parkowanie pojazdów na drogach

publicznych  miasta  Wyrzyska.  Wyjaśniając  radny  dodał,  że  uchwała  ta  została  wprowadzona

w związku z wnioskiem Przewodniczącego Komitetu Osiedlowego, który złożył do Pani Burmistrz,

a  chodziło  o  abonament  parkingowy.  Natomiast  na  dzień  dzisiejszy  trwają  jeszcze  prace

przebudowy drogi  oraz  w zanadrzu  Pani  Burmistrz  ma  rewitalizację  Wyrzyska,  jak  i  ustalenie

innych miejsc płatnego parkowania. W związku z tym radny zaproponował aby powrócić do tematu

jak wszystkie sprawy zostaną zakończone, a nie wracać do tego tematu co jakiś czas.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad zniesieniem z porządku

obrad ww. projektu uchwały.

W wyniku głosowania zmiana do porządku obrad przyjęta została przy 13 głosach ,,za” oraz 1

głosie ,,wstrzymującym”.
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Następnie głos zabrała Burmistrz Wyrzyska -   Pani  Bogusława Jagodzińska,  która powiedziała,

że  w  dniu  wczorajszym  pod  koniec  dnia  otrzymali  stanowisko Komisji  Międzyzakładowej

NSZZ ,,Solidarność”  Pracowników Oświaty w Pile  dotyczące  zaopiniowania  projektu  uchwały

Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżania

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych

i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego

wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  realizujących  obowiązki  o  różnym  tygodniowym  wymiarze

godzin oraz nauczycieli, dla których nie określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, które

okazało się negatywne. Wyjaśniając Pani Burmistrz Wyrzyska dodała, że było ustne zapewnienie

o pozytywnej opinii,  a w związku z tym, że taka opinia jest negatywna, to należy wprowadzić

dodatkowy projekt uchwały w głównym punkcie 10, jako podpunkt 8 jeszcze przed zmianą jaką

zgłosił Pan Radny Przydział. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer zapytał, czy taki projekt uchwały nie powinien zostać

przegłosowany jeszcze przed projektem uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru

obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych

i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego

wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  realizujących  obowiązki  o  różnym  tygodniowym  wymiarze

godzin oraz nauczycieli, dla których nie określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć?

Pani  Magdalena  Łusiak  –  Radca  Prawny SAP powiedziała,  że  może  być  tak  jak  wskazał  Pan

Przewodniczący Rady. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie nad wprowadzeniem ww.

projektu uchwały do porządku obrad sesji, jako podpunkt 6 już po wszystkich zmianach. 

W wyniku głosowania zmiana do porządku obrad przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach

,,za”.

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny był do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła protokół z XXXIV

sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 26 maja 2017 roku.
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Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  informacje  zostały  przekazane  i  następnie  otworzył

dyskusję.

Radny,  Pan  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  przeglądając  sprawozdanie  zauważył  zapis

dotyczący  dwukrotnego  spotkania  Związku  Międzygminnego  ,,PRGOK”  odnośnie  odpadów

wysokogabarytowych, dotyczących m.in. Osieka nad Notecią. W związku z tym radny zapytał, czy

zapadły  jakieś  poważne  decyzje,  czy  skończyło  się  tylko  na  dyskusji?  Kończąc  radny  dodał,

że poruszy ten temat jeszcze w punkcie ,,Wolne głosy i wnioski” aby teraz nie przeciągać. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że spotkania były wynikiem tego

co  się  zadziało  w  ostatnim  miesiącu  kiedy  zbierane  były  odpady  wysokogabarytowe,  a  było

to niezgodne z przedstawionym harmonogramem. W związku z tym Zarząd wielokrotnie spotykał

się  z firmą Altvater  i  odbiorca odpadów został  zobowiązany do przedstawiania szczegółowego,

rozpisanego  na  poszczególne  gminy  harmonogramu  wywozu  odpadów  wysokogabarytowych.

Jednocześnie  pracuje  się  nad  zmianą  regulaminu,  a  ma  on  dotyczyć  częstotliwości  wywozu

odpadów przy  selektywnej  zbiórce,  żeby ją  zwiększyć  oraz  aby móc  umożliwić  mieszkańcom

segregacje  odpadów.  Nadal  jeszcze  pracują  nad  tym  osoby  odpowiedzialne  jak  Pani

Przewodnicząca  wraz  z  prawnikami,  aby dojść do jak najlepszych rozwiązań dla  mieszkańców

wszystkich  gmin.  Kończąc  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  kiedy zostanie  wszystko wykonane,

to  razem  z  Panem  Jasikiem,  który  jest  członkiem  Zarządu,  będą  o  wszystkim  na  bieżąco

informować, a chce się zrobić wszystko aby było jeszcze lepiej. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że z ciekawością przeczytał całe sprawozdanie i Pani

Burmistrz  nie  wymieniła  wizyty  u  Biskupa  Tyrawy  w  celu  odwołania  Proboszcza  Wyrzyska.

W związku  z tym radny zapytał, czy była to wizyta prywatna, czy służbowa?

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  pozostawi  to  pytanie  bez

komentarza ponieważ jest żenujące i nie należy zajmować się plotami. Natomiast jak będą pytania

do sprawozdania, to zostanie na nie udzielona odpowiedź. Kończąc Pani Burmistrz dodała, że takiej

wizyty nie było i nie życzy sobie aby Pan radny insynuował jakieś spotkania, które nie zostały

wpisane w harmonogram burmistrza. Burmistrz zna swoje zadania i nie życzy sobie aby Pan radny

obrażał burmistrza na każdym kroku. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie  międzysesyjnym oraz informacja z realizacji

uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku podjętych na XXXIV sesji w dniu 26 maja 2017 r. stanowi

załącznik nr 4.
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Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.              

Pan Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział,  że sesja Rady

Powiatu  w Pile  odbędzie  się  w dniu  jutrzejszym,  ale  odbył  spotkanie  z  Wicestarostą  i  Panem

Dyrektorem od dróg, o którym może powiedzieć. W związku z tym Pan S. Wełniak powiedział,

że Dyrektor stwierdził,  iż następuje II  etap koszenia traw, gdzie przy pracy na drogach dostają

po 100 telefonów, przy 3 osobach do pracy.  Następnie Pan. S. Wełniak dodał, że przypomniał

o płytach, które zgłosiła Pani Sołtys Osieka  oraz o dwóch niewyciętych drzewach na ulicy Leśnej

w Osieku. Wycinka wspomnianych drzew została zlecona Panu Jopkowi, a jak będzie przebiegał

harmonogram wycinki, to jeszcze nie wiadomo. Kończąc Pan S. Wełniak powiedział, że rozmawiali

również  na  temat  budowy chodnika  do  Glesna,  który  jest  projektowany,  a  występuje  problem

ponieważ jak okrawężnikują chodnik, to będą robiły się zastoje wody na jezdni. Starosta proponuje

obniżyć chodnik do wysokości jezdni,  a Dyrektor wskazuje,  że będą jeździć po chodniku i nie

wiadomo jak to rozwiązać.   

Przewodniczący Rady, Pan Stefa Rymer podziękował za informacje i umożliwił zadawanie pytań. 

Radny,  Pan  Ireneusz  Przydział powiedział,  że  z  informacji,  które  podały  media,  to  w  dniu

wczorajszym zapadła decyzja o przyjęciu szpitali do sieci i ich innego finansowania niż do tej pory.

W związku  z tym radny poprosił, aby Pan Stanisław Wełniak zorientował się, czy wyrzyski szpital

znalazł się w tej sieci i będzie finansowany, pomimo zapewnień jakie usłyszał już od Pana Prezesa

Szpitala. 

Pan Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział, że na sesji będzie

omawiane sprawozdanie wyrzyskiego szpitala i na pewno dowie się w tej kwestii. 

Radny,  Pan Piotr  Radwański powiedział,  że  dziękuje,  iż  powiat  wreszcie  zajął  się  chodnikiem

do Glesna, ale w Gleszczonku na zakręcie stoi woda i  jest  gorzej niż było.  Kontynuując radny

dodał,  że  zgłaszał  to  już do powiatu i  starostwa,  a  powinno zostać to  wykonane na gwarancji

ponieważ było to zaniedbanie inwestora. Ponadto na tym samym odcinku zostało niewyciągniętych

5-6 krawężników, co nieestetycznie wygląda.    

Pan  Stanisław  Wełniak  –  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  w  Pile powiedział,  że  przekaże

zgłoszone wnioski.

Radny,  Pan    Roman  Łuka powiedział,  że  prosi  aby  przypomnieć  podczas  koszenia  o  drodze

powiatowej z Polanowa do Wyrzyska ponieważ trawa zalega aż na chodniku, a odcinek jest bardzo

często uczęszczany. Następnie radny powiedział, że chciałby zgłosić bardzo niebezpieczne miejsce,

a  chodzi  o skarpę na ulicy Podgórnej  przy przedszkolu,  ponieważ bardzo ciężko jest  wyjechać

z ulicy 22 stycznia, gdyż nie widać nadjeżdżających samochodów. 
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Pan Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział, że jeździ bardzo

często  drogą  z  Polanowa  do  Wyrzyska  i  już  wszystko  zostało  zgłoszone.  Natomiast  Dyrektor

odpowiedział,  że  koszenie odbywa się  na Kaczorach i  kolejno systematycznie będzie wszystko

wykaszane, a najpierw idzie maszyna i następnie osoby dokaszają. 

Radny, Pan Stefan Wełniak powiedział, że prosi aby przy koszeniu na terenie Osieka i ulicy Leśnej

zostało szerzej wykoszone, gdyż jest to robione na szerokości 20-30 cm, co nieestetycznie wygląda.

Pan  Stanisław  Wełniak  –  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  w  Pile powiedział,  że  Dyrektor

wskazał, iż będą kosić tylko na szerokości 1 metra.

8. Sprawozdanie finansowe i  sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016

rok:

1)  przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

Skarbnik Gminy Wyrzysk, Pani Grażyna Urbanek przedstawiła w skrócie sprawozdanie finansowe

i sprawozdanie  z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 r.

Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  zgodnie  z  przepisami  przekazane  zostało  w  ustawowym

terminie do Rady Miejskiej  i do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Przedmiotowe sprawozdanie

analizowane było na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz na posiedzeniach wszystkich Komisji

Rady Miejskiej w Wyrzysku. Dochody ogółem zostały wykonane w 98%, z czego dochody bieżące

wykonano w 98%, a dochody majątkowe w 88%. Na dochody podatkowe składają się wszystkie

podatki: podatek od nieruchomości, podatek rolny oraz podatek od środków transportowych, ale

również udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych i od osób prawnych, które stanowią

udział w wykonanych dochodach na poziomie 23%. Ponadto na dochody składają się subwencje,

gdzie wyróżnia się subwencję ogólną i część oświatową, a te dochody w dochodach wykonanych

stanowiły  38%.  Na  budżet  składają  się  również  dotacje,  gdzie  wyróżnia  się  dotacje  celowe

na zadania własne i dotacje celowe na zadania rządowe zlecone do wykonywania przez budżet

państwa  oraz  nieliczne  dotacje  wynikające  z  porozumień  zawartych  z  jednostkami  samorządu

terytorialnego. Wykonanie tych dotacji stanowiło 33% ogólnych dochodów, a pozostałe dochody

w 6% dotyczą dochodów wykonanych przez gminne jednostki,  jak dzierżawy,  czynsze,  odsetki

od  środków  na  rachunku  bankowym  oraz  sprzedaż  mienia.  Jeżeli  chodzi  o  wydatki  ogółem

to  zostały  wykonane  w  94%,  z  czego  wydatki  bieżące  zostały  wykonane  w  94%,  a  wydatki

majątkowe  w 90%.  Wykonanie  wydatków  można  podzielić  na  wydatki  na  zadania  oświatowe

i na wydatki z zakresu opieki społecznej. Wydatki na zadania oświatowe wykonane zostały w 37%

w  stosunku  do  ogółu  wykonanych  dochodów,  a  zadania  z  opieki  społecznej  stanowiły  34%
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wszystkich  wykonanych  dochodów.  Ogółem zadania  wykonane  na  oświatę  i  opiekę  społeczną

stanowiły  71%.  Pozostałe  środki  dotyczyły  zadań  własnych  związanych  z  gospodarką

nieruchomościami,  sprzątaniem,  oświetleniem  oraz  wydatki  związane  z  funduszem  sołeckim,

kulturą  i  sportem.  Wykonanie  dochodów  i  wydatków  w  takim  procencie  pozwoliło  uzyskać

nadwyżkę  w  kwocie  921.886,21  zł.  Mówiąc  o  dochodach  należy  również  wspomnieć

o należnościach ponieważ pomimo tak wysokiego wykonania powstały na koniec roku należności

dotyczące  dochodów  jednostek  samorządu  terytorialnego  i  takie  należności  stanowiły  kwotę

1.840.772,47 zł. W tych należnościach znalazły się zaległości w kwocie 1.233.167,84 zł. Wszystkie

zaległości  zostały objęte  postępowaniem upominawczym i  egzekucyjnym.  W całym 2016 roku

wysłano 1812 sztuk pomnień, a były to upomnienia dotyczące podatku od nieruchomości, podatku

rolnego,  podatku  od  środków  transportowych,  czy  opłaty  od  posiadania  psów.  Tytułów

wykonawczych wystawiono 713 sztuk oraz wysłano 180 wezwań do zapłaty z tytułu należności

niepodatkowych. Gdyby przeliczyć te wszystkie czynności na każdy dzień w roku, to pracownik

musiał przygotować w danym dniu 7 sztuk upomnień, czy tytułów wykonawczych, a jest to ogrom

pracy i wiele do wykonania czynności. Takie zaległości zostały też zahipotekowane na kwotę ponad

600  tys.  zł.  W  tym  momencie  należy  zaznaczyć,  iż  ustalone  przez  gminę  podatki  nie  były

w górnych granicach jakie wynikają z Rozporządzenia Ministra. W związku z tym skutki obniżenia

górnych stawek podatkowych w roku 2016 wyniosły 1.724.225,45 zł.  Natomiast  przy ustalaniu

podstawowej subwencji brane są pod uwagę wykonane dochody podstawowe plus skutki, a jakby

skutki obniżenia górnych stawek podatkowych nie byłyby brane pod uwagę, to subwencja byłaby

wyższa. W związku z tym, że takie skutki również brane są pod uwagę, to taka subwencja była

niższa. Jeżeli chodzi o przychody, to zostały one wykonane w kwocie 3.935.000,00 zł i w tych

przychodach wyróżnia się przychody z tytułu obligacji, gdzie została zawarta umowa z Powszechną

Kasą  Oszczędności  Bankiem Polskim S.A.  na  kwotę  2  mln  zł.  Dług  na  koniec  roku  wyniósł

23.290.135,73 zł, co stanowiło 46,87% wykonanych dochodów.  W planowanych dochodach jak

i  planowanych  wydatkach  występowała  pozycja  dotycząca  otrzymanych  i  udzielanych  dotacji.

Gmina Wyrzysk udzieliła dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych i dla jednostek spoza

sektora finansów publicznych, a wykonanie takich dotacji wyniosło 6,5% wykonanych wydatków.

Jako jednostka samorządu terytorialnego Gmina Wyrzysk otrzymała dotacje od innych jednostek

samorządu terytorialnego w kwocie 117.988,91 zł, takie jak: dotacje na budowę dróg dojazdowych

do gruntów rolnych w kwocie 67.500,00 zł, dotacja z tytułu pracy związanej z leśnikiem na mocy

porozumienia zawartego z gminami w kwocie 44.488,91 zł oraz 6.000,00 zł na festiwal piosenki

włoskiej  ,,La  Scarpa  Italiana”  i  pożegnanie  lata.  Z  kolei  Gmina  Wyrzysk  przekazała  dotacje

w wysokości 56.012,73 zł dla Powiatu Pilskiego i Miasta Piła, na: pomoc przy budowie dwóch
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chodników,  dofinansowanie  do  CEPIK,  turniej  gir  komputerowych  oraz  do  izby  wytrzeźwień.

W wydatkach budżetu realizowane są również zadania z zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi

i na te wydatki przeznaczane są dochody uzyskane z opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż

napojów alkoholowych. Ponadto w wydatkach uwzględnione zostały dla Sołectw zadania, a jest

to tzw. fundusz sołecki, którego plan został wykonany w 90%. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok, 

Skarbnik  Gminy Wyrzysk,  Pani  Grażyna  Urbanek  poinformowała,  że  podjęta  została  Uchwała

nr  SO.0954/24/14/Pi/2017  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

z dnia 12 kwietnia 2017 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy

Wyrzysk  za  2016  rok.  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

w  osobach:  Przewodnicząca,  Pani  Halina  Kurjan,  członkowie:  Pani  Janina  Kotlińska  i  Pani

Krystyna  Stróżek,  działając  na  podstawie  przepisów  ustawy  o  regionalnych  izbach

obrachunkowych oraz ustawy o finansach publicznych, wydał o sprawozdaniu z wykonania budżetu

za  2016  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  opinię  pozytywną.

Przedmiotem  badania  stanowiącym  podstawę  do  wydania  niniejszej  opinii  było  sprawozdanie

roczne z realizacji budżetu Miasta i Gminy Wyrzysk w roku 2016 oraz informacją o stanie mienia

Gminy.  Skład  Orzekający zapoznał  się  także  z  uchwałą  budżetową po zmianach na  2016 rok,

Wieloletnią Prognozą Finansową po zmianach, obowiązującą w minionym roku budżetowym oraz

ze sprawozdaniami budżetowymi za 2016 rok.

Następnie Pani Skarbnik dodała, że ww. opinię wszyscy otrzymali i nie będzie odczytywała całości

uchwały Regionalnej  Izby Obrachunkowej  ponieważ jest  ona dostępna w Biuletynie Informacji

Publicznej.

Przewodniczący Rady powiedział, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest ogólnie dostępna

dla wszystkich.  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2016 rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem

z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2016  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego,

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady w dniach 26 i 27 czerwca

br.  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  sprawozdania  finansowego

10



i  sprawozdania z  wykonania budżetu  Gminy Wyrzysk za  2016 rok wraz  z  informacją  o stanie

mienia komunalnego.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  oraz  Komisja  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok. Natomiast

Komisja  Rewizyjna  opowiedziała  się  następująco:  2  radnych  głosowało  ,,za”  oraz  1  radny

głosował ,,przeciw”. 

Głos zabrał radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja

Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  sprawozdanie

z wykonania budżetu za 2016 rok. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w odniesieniu do w/cyt. punktu.

Radny,  Pan  Roman  Łuka powiedział,  że  jako  mieszkaniec  Gminy  Wyrzysk  oraz  Radny  Rady

Miejskiej  ma okazję nie tylko przyglądać się ale decydować o dochodach i wydatkach budżetu

Gminy Wyrzysk w poszczególnych latach.  Budżet  Gminy Wyrzysk na 2016 rok Wysoka Rada

uchwaliła  w  grudniu  2015  roku.  Od  tego  momentu  zaczęli  pracować  nad  jego  prawidłowym,

a przede wszystkim efektywnym wykonaniem. W dniu dzisiejszym okazuje się, że został on dobrze

zrealizowany,  a  mówiąc  w  skrócie  pozytywną  opinię  o  wykonaniu  przedmiotowego  budżetu

wyraziła Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej  w Wyrzysku oraz Regionalna Izba Obrachunkowa

w  Poznaniu.  Warto  jest  zwrócić  uwagę  na  dział  801  Oświata  i  wychowanie,  który  jest,

a  przynajmniej  powinien  być  priorytetem  dla  Gminy  Wyrzysk.  Zgodnie  z  Konstytucją

Rzeczypospolitej  Polskiej  znaczący  udział  w  finansowaniu  edukacji  ponosi  państwo,  ale  nie

są  to  jedyne środki,  które  są  lokowane w tym zakresie.  Gmina Wyrzysk jak niemal  wszystkie

samorządy ponosi dodatkowe wydatki z dochodów własnych. Z obowiązujących przepisów wynika,

że  subwencja  oświatowa  nie  musi  pokrywać  w  100% wydatków na  edukację.  Trzeba  również

zaznaczyć, że samorządy lokalne mają obowiązek planowania i finansowania zadań oświatowych.

Analizując  wydatki  poniesione  w  2016  roku  na  oświatę  w  Gminie  Wyrzysk  należy  wskazać,

że  wysokość  otrzymanej  subwencji  i  dotacji  w kwocie  12.310.853,57  zł  jest  niewystarczająca,

a  wręcz  zaniżona w stosunku do gminnych potrzeb.  Ogółem wydatki  oświatowe w 2016 roku

wyniosły  18.240.617,51  zł,  a  zatem gmina  poniosła  dodatkowe  koszty  z  dochodów  własnych

w  wysokości  5.929.763,94  zł.  Wskazane  środki  Gmina  Wyrzysk  dokłada  do  edukacji  dzieci

i młodzieży, a właściwie inwestuje w ich edukację podwyższając ich pozycję społeczną. Należy

również podkreślić, iż w każdym budżecie można, a nawet i trzeba szukać oszczędności. Natomiast

w oświacie doskonale o tym wiedzą dyrektorzy szkół, nauczyciele, rodzice ale również i dzieci.    
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Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że nie wszystko w budżecie wyglądało tak ładnie jak

przedstawił  poprzednik.  Zaczynając  od  początku  roku,  to  na  zakończenie  2015  roku  zostało

zanotowanych wolnych środków w kwocie 1.935.000,00 zł i nie przedstawiono pozycji jakie nie

zostały wykonane lub z jakich powodów takie oszczędności wystąpiły. W związku z tym rodzi się

pytanie dotyczące potrzeby i zasadności zaciągnięcia obligacji na wartość 2 mln zł, skoro posiadane

były takie wolne środki, a koszt wydania takich obligacji wyniósł 45 tys. zł. Natomiast wracając

do oświaty, to jest tam kilka pozycji, które można byłoby jeszcze bardziej zracjonalizować, gdzie

np.  występuje  pozycja  wskazująca,  że  Gmina  Wyrzysk  płaci  za  utrzymanie  dzieci  w  innych

szkołach w kwocie 48 tys. zł, a jest to 12 dzieci, gdzie utrzymanie jednej ze szkół w ilości 15 dzieci

kosztuje  133  tys.  zł.  Następnym  elementem  są  wyjątkowo  wysokie  pieniądze  jakie  kładzione

są na promocję i analizując comiesięczne sprawozdanie Pani Burmistrz z działalności, to jest jedna

ogólna promocja i wydawanie środków w wysokości 95 tys. zł przez referat promocji. Dodatkowo

przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji 6 tys. zł i przez Dom Kultury 14 tys. zł.  Można byłoby

poszukać  innych  dodatkowych  pozycji,  a  są  to  setki  tysięcy  złotych.  Ponadto  występuje  taka

ciekawa pozycja w wysokości 380 tys. zł na wykonywanie zadań powierzonych przez państwo.

Wyjaśniając radny dodał, że posiada uchwałę Sądu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej

z dnia 8 grudnia 2015 roku, gdzie w głównym swoim wystąpieniu opiniuje pozytywnie, z uwagą

właśnie do tej pozycji. Chodzi o to, że gmina otrzymuje z budżetu państwa środki w wysokości 180

tys.  zł  na  prowadzenie  działalności,  a  wydaje  380 tys.  zł.  Natomiast  w ewidentny sposób jest

to duża nieprawidłowość i jeżeli nie wystarcza środków, to gmina powinna uzasadnić i wystąpić

o zwrot z tego tytułu pieniędzy, a tego nie zrobiła i po raz kolejny w roku następnym popełnia ten

sam  błąd.  Jak  wiadomo  w  tym  roku  ma  odbyć  się  prawdopodobnie  kompleksowa  kontrola

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Kończąc radny dodał, że ma również uwagi do tego, iż przez rok

czasu  nie  można  było  przystąpić  do  remontu  basenu,  a  tym  bardziej,  gdzie  teraz  jest  okres

wakacyjny  i  dzieci  nie  mają  gdzie  się  kąpać.  Natomiast  reszta  uwag  zostanie  przedstawiona

w pisemnej informacji do wiadomości Pani Burmistrz.  

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  odbyły  się  posiedzenia

Komisji, w których to między innymi uczestniczył Pan Grzegorz Ozimina. Natomiast w związku

z  tym,  że  niektóre  dzieci  nie  realizują  obowiązku  szkolnego  w  Gminie  Wyrzysk,  to  zgodnie

z  prawem musi  przekazywać  środki  na  przedszkola,  w których  dzieci  kontynuują  wychowanie

przedszkolne, a znajdują się w przedszkolach w innych gminach. W związku z tym jeżeli dzieci

z  terenu  Gminy  Wyrzysk  realizują  obowiązek  przedszkolny  w  Gminie  Łobżenica,  Margonin,

Szamocin,  Sadki  czy  Wysoka,  to  gmina  na  zasadzie  dobrowolności  i  na  zasadzie  prawa  musi

przekazać odpowiednie środki, a były one w wysokości 48.134,81 zł. Dokładnie sytuacja wygląda
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odwrotnie  i  jeżeli  u  nas  w  wychowaniu  przedszkolnym  uczestniczą  dzieci  z  innych  gmin,

to  sytuacja wyglądała dokładnie tak samo. Nie jest  to widzi misie Burmistrza lecz prawidłowa

realizacja  zapisów  ustawy o  systemie  oświaty.  Jeżeli  chodzi  o   zasadność  utrzymania  ,,Małej

Szkoły” w Rudzie,  to rzeczywiście jest  ona niewielka ale przekazywane są na jej  prowadzenie

środki, które wynikają z wyliczenia subwencji oświatowej, bądź dotacji przedszkolnej. Natomiast

nie będzie prowadziło się dyskusji na temat zasadności utrzymania tej szkoły, a Pan radny sugeruje

likwidację tej szkoły w związku z tym, że płacone są na nią środki wynikające z ustawy.  Ta szkoła

świetnie realizuje wychowanie przedszkolne i  dzięki przychylności radnych,  którzy widzą jakie

korzyści  przynosi  ta  szkoła  w  tej  miejscowości  takie,  a  nie  inne  działania  są  podejmowane.

Tłumaczone było już Panu radnemu na co wydatkowane są środki z promocji i Burmistrz promuje

się poprzez swoje działanie w terenie. Nie wydaje się żadnej gazetki ale Burmistrz ma obowiązek

promować gminę i to jest czynione. Należy zaznaczyć, iż z tych środków wydawane były takie

pozycje  książkowe,  które  promują  gminę  jak:  ,,Zmienili  Oblicze  Ziemi  Wyrzyskiej”,  ,,Ziemia

Wyrzyska świadkowie tamtych dni” czy ,,Dzieje Wyrzysk”, które tworzone były przez członków

Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska, a są one swoistą skarbnicą wiedzy. W związku z tym gmina

kupuje  takie  książki,  które  promują  gminę  i  ma  obowiązek  promowania  gminy  na  zewnątrz.

Książka, czy gadżety, które kupowane są w formie długopisu, smyczy, czy folderów, to też jest

swoista promocja gminy. Ponadto na stronie 31 informacji zostało zapisane, że w ramach promocji

dotację celową w ramach wsparcia otrzymali: Towarzystwo Przyjaciół Wyrzyska, Stowarzyszenie

Sekcja Motocyklowa Old Wings Wyrzysk-Osiek,  Stowarzyszenie Przyjaciół Przedszkola Chatka

Puchatka  w  Wyrzysku,  Stowarzyszenie  Sołtysów  Gminy  Wyrzysk,  Fundacja  Promocji

Retroinformatyki ,,Dawne Komputery i Gry”, Stowarzyszenie MENOS, Stowarzyszenie Pomocy

Gimnazjum  w  Wyrzysku  ,,Szkoła  marzeń”,  Stowarzyszenie  Rozwój  Sołectwa  w  Falmierowie,

Stowarzyszenie  ,,Nasz  Dom” w Falmierowie  i  Stowarzyszenie  Aktywności  Lokalnej  ,,Radość”

w Gleśnie.  Rozumie  się,  ze  ta  sugestia  dotyczy przede  wszystkim tego  aby nie  wspierać  tych

działań.  Kończąc  Pani  Burmistrz  dodała,  że  zarzuty  Pana  Radnego  świadczą  o  braku  wiedzy

o  podstawowych  zadaniach  gminy  zawartych  m.in.  w  tak  ważnym  dokumencie  jak  ustawa

o samorządzie gminnym.

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że to nie jest tak jak Pani Burmistrz czyta ponieważ jest

to około 300 tys. zł, a gminie brakuje na podstawowe rzeczy i ludzie chodzą po chodnikach i się

przewracają.  Wiele  jest  rzeczy  ważnych  i  nieważnych,  a  o  tym co  Pani  Burmistrz  mówi  jest

nieważnych i można byłoby wykonać wiele rzeczy istotnych.  Kończąc radny dodał, że w ubiegłym

roku zostało wydanych 68 tys. zł na dekoracje świąteczne, a w tym roku 60 tys. zł i ciekawe jest to,

13



czy ktoś zauważył, iż 130 tys. zł zostało wydanych tylko na dekoracje świąteczne.  Natomiast Pani

Burmistrz tylko głaska po wierzchu, a środek jest bardziej popsuty. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  każdoroczne  wydatki  zapisywane

są w budżecie, który przyjmowany jest przez Radę Miejską, a w dniu dzisiejszym następuje ocena

wykonania  budżetu.  Każdy z  Radnych ma prawo w momencie rozpatrywania projektu,  wnosić

swoje uwagi bądź spostrzeżenia, a Rada jest ciałem kolegialnym i podejmowana uchwała jest przez

Wysoką Radę. Natomiast obowiązkiem organu wykonawczego jest realizowanie zapisanych zadań

w budżecie,  w ramach przeznaczonych i  wyznaczonych  środków przez  Radę.  Kończąc  Pan S.

Rymer dodał, że ocenę wykonania takiego budżetu dokonuje RIO i opinia była taka jaka została

przedstawiona. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że budżet na 2016 rok został przyjęty w grudniu 2015 roku

i jego realizacja polega na tym, że realizowane są zapisane zadania oraz zmiany, które w trakcie

roku występują.  Takie zmiany wprowadzane są poprzez zarządzenia Burmistrza Wyrzyska oraz

uchwały Rady Miejskiej. Natomiast realizacja tych zadań nie odbiegała od stanu potrzeb, czy też

stanu  rzeczywistego  jaki  wymagany jest  w zakresie  właściwego  prowadzenia  gminy i  majątku

gminy. Niewątpliwie kiedy weszłoby się w szczegóły poszczególnych działów można byłoby się

doszukiwać różnych elementów oraz uzasadniać prawidłowości i nieprawidłowości prowadzonych

wydatków. Nie mniej jednak budżet został w całej swej globalnej kwocie zrealizowany, wobec tego

co zostało zmieniane przez Radę w ciągu roku. Kontynuując Radny dodał, że gmina ma pewne

obciążenia, które nie pozwalają jej na rozwinięcie skrzydeł, a takimi obciążeniami są np. dodatkowe

wydatki na oświatę w kwocie 5 mln zł, które należy dołożyć z gminnego budżetu. Poza tym kwestia

dotycząca zadłużenia gminy na poziomie 23 mln zł  i  z tego tytułu spłacane są raty kapitałowe

w wysokości 1.400.000 zł   oraz koszty obsługi  długu w granicach 600 tys.  zł,  co daje  łącznie

kolejne 2 mln zł.  Takie dwie podstawowe pozycje  wskazują na  dodatkowe obciążenie budżetu

Gminy Wyrzysk. Natomiast należy przyznać, iż budżet jest prawidłowo wykorzystywany chociażby

patrząc  na  realizację  funduszu  sołeckiego.  Wyjaśniając  radny dodał,  że  już  o  tym wspominał,

iż Rady Sołeckie i Sołtysi coraz bardziej merytorycznie wykorzystują ten fundusz. W 2015 roku

wydano około 33 tys. zł na remonty dróg, modernizację drogi, czy remonty chodników, a w 2016

roku na takie zadania przeznaczono już 76 tys. zł. Należy zaznaczyć, iż są takie Sołectwa, które

cały  swój  fundusz  sołecki  przeznaczyły  na  realizację  takich  zadań.  Do  takich  Sołectw  można

zaliczyć: Sołectwo Gromadno w 100%, Sołectwo Koscierzyn Wielki w 100%, Sołectwo Kosztowo

w 92%, czy Sołectwo Falmierowo w 88%. Na tym przykładzie można zauważyć, iż stajemy się

coraz bardziej  gospodarzami majątku i wydatkowaniem tych środków publicznych, społecznych

w sposób coraz bardziej właściwy. Ponadto aby móc przyjrzeć się realizacji budżetu należałoby
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poddać  ocenie,  czy  też  analizie  koszty  funkcjonowania  poszczególnych  działów  łącznie

z dochodami, gdyż tylko w ten sposób można dostrzegać nowych elementów jeżeli chodzi o środki

finansowe, które pozwolą na wydatkowanie we właściwy sposób. Jeżeli porówna się 2015 do 2016

roku,  to  nakłady  i  wydatki  majątkowe  oraz  udziały  wydatków  ogółem zmalały  w  2016  roku.

Kończąc radny dodał, że udział tych wydatków majątkowych powinien wzrastać aby utrzymywać

na  odpowiednim  poziomie  realizację  zadań  w  sferze  materialnej,  w  której  gmina  chciałaby

realizować,  a  przyjęty  budżet  na  rok  2016  w  swojej  globalnej,  podstawowej  części  został

zrealizowany.

Skarbnik  Gminy  Wyrzysk,  Pani  Grażyna  Urbanek powiedziała,  że  chciałaby  się  odnieść

do  wypowiedzi  Radnego,  Pana  Oziminy  ponieważ  było  to  już  tłumaczone  na  posiedzeniach

Komisji  w  zakresie  wolnych  środków.  Wolne  środki  powstają  dlatego,  że  nie  jest  możliwe

przewidzenie  wykonania  wydatków,  ani  dochodów,  a  jest  to  orientacyjny  charakter  tych

planowanych  wielkości.  Jeżeli  chodzi  o  emisję  obligacji,  to  taka  procedura  została  rozpoczęta

wcześniej  i  już  w sierpniu  Wysoka  Rada  podjęła  taką  uchwałę  na  emisję  obligacji.  Natomiast

wydatki  majątkowe  planowane  były  w  wyższej  kwocie  i  z  różnych  względów,  niezależnych

od gminy nie mogły zostać zrealizowane. W miesiącu październiku zdejmowane były planowane

wydatki  w znacznej  kwocie  1.300.000 zł,  które  zostały przesunięte  na  lata  następne,  a  zostały

zapisane w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Spowodowało to, że planowane wolne środki były

w takiej kwocie, a nie innej, co zmusiło do przesunięcia tych wydatków. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że dochodzi do sytuacji wymiany poglądów

na co był czas na posiedzeniach Komisji. Oczywiście każdy ma prawo zabrać głos ale okazuje się,

że dotyczy to szczegółów, które winny być wyjaśnione na Komisjach.

Radny, Pan Ireneusz Przydział powiedział,  że nad budżetem za 2016 rok pochylała się Komisja

Rewizyjna formułując stosowny wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Ponadto nad tym

sprawozdaniem pochylały się wszystkie Komisje. W związku z tym radny zaproponował zamknąć

dyskusję w tym punkcie i przejść do punktu następnego ponieważ dalsza polemika do niczego nie

doprowadzi. 

Radny,  Pan Grzegorz Ozimina powiedział,  że na posiedzeniu Komisji  zwrócił  uwagę na wolne

środki w wysokości 1.900.000 zł  i w takim przypadku powinno być wiadomo z jakiego tytułu oraz

z czego pochodziły. To nie jest tak, że idzie się i na ulicy znajduje się prawie dwa miliony złotych,

a  jeżeli na koncie znajdują się takie środki to powinny być na koncie opodatkowanym aby rosły

z  tego  korzyści.  Następnie  radny  powiedział,  że  na  Komisjach  prosił  o  bardziej  szczegółowe

podawanie  niż  takie  ogólne  i  do  tego  momentu  nie  otrzymał  informacji.  Natomiast  wracając

do wypowiedzi przedmówcy, Pana Jasika, to po wykonanej kontroli  i  analizie wydatków, gdzie
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przeprowadzono  zapytanie  wykonania  chodnika  w  Kościerzynie,  Dobrzyniewie  i  Kosztowie

na takich samych zasadach, to okazało się, że koszt m2 chodnika w Dobrzyniewie i Kosztowie

wyniósł  174 zł  za  m2,  a  w Kościerzynie  74 zł  za  m2.  Kończąc  radny dodał,  że  są  to  istotne

elementy i należałoby szukać jaka jest przyczyna i skąd pojawiła się tak duża różnica. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  taka  sytuacja  była  już  szczegółowo

wyjaśniana dlaczego są tak różne koszty wykonania 1 m2 chodnika. 

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że  został zgłoszony formalny wniosek o zakończenie

dyskusji w tym punkcie i w związku z tym należy poddać go pod głosowanie.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  zgłoszonym  formalnym

wnioskiem o zakończenie dyskusji w tym punkcie.

W wyniku głosowania Rada przy 13 głosach ,,za” i  1 głosie  ,,przeciwnym” przyjęła  zgłoszony

wniosek. 

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  treść  projektu  uchwały  i  następnie  zapytał,  czy

do przedstawionego projektu uchwały ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciwnym”

(na 15-osobowy skład Rady).

Uchwała Nr XXXV/273/2017 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

9.  Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2016 r.:

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2016 r.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej poinformował,  że  Komisja

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 1 czerwca 2017 r. przyjęła uchwałę Nr 1/2017 w sprawie wniosku

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2016 r. Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z

dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym  (Dz.  U.  z  2016  r.,  poz.  446  z  późn.  zm.),

w związku z art. 270 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U.

z  2016  r.,  poz.  1870  z  późn.  zm.)  Komisja  Rewizyjna  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  uchwala,

co następuje § 1 Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku pozytywnie opiniuje wykonanie
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budżetu Gminy Wyrzyska za 2016 r., § 2 W związku z § 1 Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej

w Wyrzysku wnioskuje do Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2016 r., § 3 Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej

Rady Miejskiej w Wyrzysku. 

Uchwała Nr 1/2017 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 1 czerwca 2017

roku w sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2016  rok

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej

Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska

z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok,

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rumer  powiedział,  że  podjęta  została  uchwała

nr  SO.0955/26/14/Pi/2017  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

z  dnia  7  czerwca  2017  roku  w sprawie  opinii  o  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej

w  Wyrzysku  o  udzielenie  Burmistrzowi  Wyrzyska  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu

za 2016 rok. 

Komisja  Rewizyjna  nie  wniosła  zastrzeżeń  do  sposobu  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy

Wyrzysk.  Na  podstawie  dokonanej  oceny  Komisja  Rewizyjna  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2016 i sformułowała wniosek o udzielenie

Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium.

Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia

absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2016  rok  jest  należycie

uzasadniony. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

3) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2016 rok,
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Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  przed  poddaniem  pod  głosowanie  wniosku  Komisji

Rewizyjnej otworzył dyskusję.

Głos zabrał radny, Pan Stefan Wełniak, który odczytał stanowisko Klubu Radnych Rady Miejskiej

w  Wyrzysku  ,,Razem dla  Mieszkańców” w przedmiocie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzysk z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za rok 2016. 

,,Radni  Klubu  Radnych  „Razem  dla  Mieszkańców”  po  zapoznaniu  się  ze  sprawozdaniem

finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok, z uchwałą Składu Orzekającego

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  wyrażającą  opinię  pozytywną o  sprawozdaniu

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wyrzysk za 2016 rok, a także  uchwałą Składu Orzekającego

Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii  o wniosku Komisji  Rewizyjnej

Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium z tytułu wykonania

budżetu za 2016 rok - nie wnoszą uwag do sposobu realizacji budżetu za 2016 rok przez Burmistrza

Wyrzyska.  Dochody  ogółem  wykonano  w  97,96%  a  wydatki  ogółem  wykonano  w  94,36%.

Przeanalizowano  wykonane  dochody  z  tytułu  podatków  i  opłat  oraz  przeanalizowano  skutki

obniżenia należności podatkowych budżetu w związku z zastosowaniem obniżenie górnych stawek

podatkowych  przez  Radę  Miejską.  Obniżenie  powyższych  należności  skutkowało  obniżeniem

należności  podatkowych budżetu  o kwotę 1.724.225,45 zł.  Skutki  ulg  i  zwolnień  podatkowych,

określonych  przez  Radę  Miejską,  obliczone  za  okres  sprawozdawczy  wyniosły  8.418,60 zł,

natomiast skutki decyzji w sprawach ulg i umorzeń wydanych przez organ podatkowy (Burmistrza)

na podstawie ustawy – Ordynacja podatkowa, wyniosły 0,00 zł; Burmistrz rozłożyła na raty spłatę

podatku  od  nieruchomości  osobie  fizycznej  w  wysokości  498,00  zł.  Analizowano  również

otrzymane dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań z zakresu administracji rządowej

oraz  innych  zadań  zleconych  gminie  i stwierdzono,  że  były  wykorzystywane  zgodnie

z przeznaczeniem, a  nie  wykorzystane kwoty zwrócono w ustawowym terminie.  Klub Radnych

„Razem  dla  Mieszkańców”   szczegółowo  analizował  wykonanie  wydatków,  a w szczególności

wykonanie wydatków majątkowych. Planowano deficyt w kwocie 958.794,00 zł, jednakże budżet

zamknął się nadwyżką bieżącą w wysokości 921.886,21 zł. Budżet został zasilony przychodami

z  obligacji  komunalnych  w  kwocie  2.000.000,00  zł,  z  dokumentów  przedłożonych  wynika,

że Burmistrz złożyła stosowny wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej uzyskując pozytywną

opinię o możliwości wykupu obligacji komunalnych. W 2016 roku dokonano zgodnie z planem

spłaty zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek w wysokości 1.393.000,00 zł. Poziom zadłużenia

na  dzień  31  grudnia  2016  roku  wyniósł  23.290.135,73  zł,  co  stanowiło  46,87%  wykonanych

dochodów.  Radni  zapoznali  się  również  z  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego  za  okres

od 01.01.2016 rok do 31.12.2016 rok, dokonując analizy danych zawartych w informacji,  radni
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zapoznali  się  ze  zmianami  w mieniu  komunalnym w ciągu  roku.  Stwierdzono,  że  gospodarka

mieniem komunalnym jest  prawidłowa. Kierując  się  zasadą,  że  przedmiotem absolutorium jest

wyłącznie  wykonanie  budżetu,  tj.  zrealizowanie  dochodów  i  wydatków  oraz  przychodów

i rozchodów w stosunku do wielkości zaplanowanych za miniony rok, uwzględniając pozytywne

opinie  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  oraz  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  RM,  radni  Klubu

Radnych „Razem dla Mieszkańców” będą głosować za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2016 rok”.

Przewodniczący  Rady  podziękował  za  przedstawienie  stanowiska  Klub  Radnych  ,,Razem  dla

Mieszkańców” na temat sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy

Wyrzysk za 2016 rok. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk

za 2016 rok,  a  tym samym podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 206 rok.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2016 rok?

Rada  przy  13  głosach  ,,za”  oraz  1  głosie  ,,przeciwnym”  (na  15-osobowy skład  rady)  przyjęła

wniosek Komisji Rewizyjnej, a tym samym podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium

Burmistrzowi Wyrzyska za 2016 rok.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 28

czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2016 rok.

Uchwała Nr XXXV/274/2017 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  w  imieniu  całej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  złożył  Pani  Burmistrz

Wyrzyska  gratulacje  z  tytułu  otrzymania  absolutorium  z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk

za  2016  rok.  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  należy  złożyć  na  ręce  Pani  Burmistrz

podziękowania  dla  wszystkich  pracowników  Urzędu,  pracowników  jednostek  organizacyjnych

ponieważ wykonanie budżetu jest efektem współpracy Pani Burmistrz z wszystkim Urzędnikami,

Kierownikami  jednostek  organizacyjnych  oraz  pracownikami  tych  jednostek.  Tylko  zbiorowy

wysiłek i wzajemne zrozumienie prowadzi do tego, iż realizacja budżetu została wykonana przy

takich wskaźnikach jakie zostały przedstawione i przy takich opiniach organów sprawdzających

wykonanie  budżetu,  gdzie  zarówno  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  i  Komisja  Rewizyjna
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stwierdziła  prawidłowe  wykonanie  budżetu.  Kończąc  Pan  S.  Rymer  dodał,  że  ma  nadzieję,

iż tegoroczny budżet zostanie wykonany w takich samych wskaźnikach i należy życzyć sobie oby

był on jeszcze lepszy. 

Przewodniczący Rady wręczył Pani Burmistrz wiązankę kwiatów.

Następnie  Przewodniczący  Klubu  Radnych  ,,Razem  dla  Mieszkańców”,  Pan  Stefan  Wełniak

również złożył gratulacje z tytułu otrzymania absolutorium z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk

za 2016 rok oraz wręczył Pani Burmistrz wiązankę kwiatów. 

Zabierając  głos  Burmistrz  Wyrzyska,  Pani  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała:  ,,Panie

Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo.  Bardzo  dziękuje  za  to  co  dzisiaj  Państwo

zrobili. Za to, że tak przyjęliście sprawozdanie z wykonania budżetu, bo to świadczy o tym, że jak

powiedział Pan Przewodniczący, mogę spokojnie realizować zadania ponieważ ja jestem organem

wykonawczym  jeśli  mam  przy  sobie  mądrych  ludzi.  I  za  to,  że  Państwo  pozwolili  organowi

wykonawczemu by realizował nie tylko zadania inwestycyjne, remontowe ale także by wspierał

kulturę i sport, które są niezmiernie ważne i są zadaniem własnym gminy. I za to, że pozwoliło

to  promować  nie  tylko  Gminę  Wyrzysk  ale  także  wszelkie  Stowarzyszenia,  wszelkie  działania

organizacji pozarządowych, bardzo dziękuję. Bardzo dziękuję Stowarzyszeniom, które pomagają

nam realizować zadania własne. Bardzo dziękuję Państwu Sołtysom, że są ze mną, i że starają się

wraz  z  pracownikami  Urzędu  realizować  te  zadania  najlepiej  jak  potrafią.  Nie  byłoby takiego

wykonania  gdyby  nie  Państwa  zaufanie,  Państwa  działanie  i  Państwa  współpraca.  Bardzo  też

dziękuję  wszystkim Kierownikom jednostek  organizacyjnych,  za  to,  że  dbacie  o  zadania  Wam

powierzone. Za to, że robicie wszystko by było jeszcze lepiej. Bardzo Państwu dziękuję. Podziękuję

również  Policji,  Straży  Miejskiej  za  to,  że  wspierają  działania  w  zakresie  bezpieczeństwa.

Mogłabym  tych  podziękowań  kierować  jeszcze  wiele.  Na  ręce  Pana  Wiceprzewodniczącego

również składam podziękowania,  i  proszę je przekazać za to,  że wraz z nami realizują zadania

swoje. Dziękuję Państwu za wsparcie i muszę zapewnić Panie Przewodniczący, że robię wszystko

wraz z Panią Skarbnik, która liczy i rachuje dzień i noc, wraz z obsługą prawną, Paniami i Panem

Prawnikiem,  z  Panią  Sekretarz  by te  zadania  były wykonane  jak  najlepiej,  także  w tym roku.

Bardzo Państwu dziękuję”. 

O godzinie 14:35 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

O godzinie 14:45 wznowiono obrady.

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na  2017 r.
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Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2017 r.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  oraz  Komisja  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Natomiast Komisja Rewizyjna następująco

zaopiniowała projekt uchwały: 2 radnych głosowało ,,za” oraz 1 radny głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciwnym”.

Uchwała Nr XXXV/275/2017 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Wyrzysk na lata 2017-2028,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały  zmieniającej uchwałę

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2017-2028.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  oraz  Komisja  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Natomiast Komisja Rewizyjna następująco

zaopiniowała projekt uchwały: 2 radnych głosowało ,,za” oraz 1 radny głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?
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Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została, przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciwnym”.

Uchwała Nr XXXV/276/2017 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

3)  przyjęcia  projektu  uchwały  określającej  szczegółowe  zasady,  sposobu  i  trybu

umarzania,  odraczania  spłaty  lub  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających

charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie  Wyrzysk  oraz  jej  jednostkom

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których

ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania

tych ulg,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w sprawie  przyjęcia

projektu uchwały określającej szczegółowe zasady, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty

lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających

Gminie  Wyrzysk  oraz  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy

publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  będzie  stanowić  pomoc  publiczną  oraz  wskazania

organów uprawnionych do udzielania tych ulg.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja Rolnictwa i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXV/277/2017 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.
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4) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2020;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Głos zabrała Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska, która poprosiła o wprowadzenie

autopoprawki  do  projektu  uchwały  w  związku  z  propozycjami  jakie  zostały  zgłoszone

na  posiedzeniu  Komisji.  Taka  autopoprawka  została  wprowadzona  w  załączniku  do  projektu

uchwały na stronie 6, gdzie w punkcie 6 i 7 został dodany publikator uchwały. Ponadto na stronie 3

w  zdaniu  ,,Na  jej  terenie  zlokalizowane  są  następujące  placówki  oświatowe:  Przedszkole

w  Wyrzysku  i  Osieku  nad  Notecią,  Szkoły  Podstawowe  w  Wyrzysku,  Osieku  nad  Notecią,

Falmierowie, Kosztowie, Gleśnie i Rudzie, gimnazjum w Wyrzysku i Osieku nad Notecią”, gdzie

dodano ,,działające do 31 sierpnia 2017 r.”. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  powiedział,  że  takie  poprawki  zostały  zgłoszone

na  wtorkowym  posiedzeniu  Komisji   i  przedstawione  zmiany  doprecyzowują  uchwałę,  a  nie

zmieniają  jej  samej  treści.  Następnie  Przewodniczący Rady zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze

zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały łącznie ze zgłoszonymi autopoprawkami.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXV/278/2017 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

5)  przeznaczenia  mienia  Gimnazjum  im.  Marii  Skłodowskiej  -  Curie  w  Wyrzysku

i Gimnazjum im. Jana Pawła II w Osieku nad Notecią;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie

przeznaczenia mienia Gimnazjum im. Marii Skłodowskiej - Curie w Wyrzysku i Gimnazjum im.

Jana Pawła II w Osieku nad Notecią.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja Rolnictwa i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXV/279/2017 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

6)  odrzucenia w całości stanowiska Komisji Międzyzakładowej NSZZ ,,Solidarność”

Pracowników Oświaty w Pile dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały Rady Miejskiej w

Wyrzysku  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżania  tygodniowego

obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych

nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach  i  przedszkolach

prowadzonych przez Gminę Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru

godzin zajęć nauczycieli  realizujących obowiązki o różnym tygodniowym wymiarze godzin

oraz nauczycieli, dla których nie określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć;

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały został wprowadzony do porządku obrad

przez Panią Burmistrz. 

Głos  zabrała  Pani  Magdalena  Łusiak  –  Radca  Prawny  SAP,  która  powiedziała,  że  w  dniu

wczorajszym wpłynęło pismo od Komisji Międzyzakładowej NSZZ ,,Solidarność” Pracowników

Oświaty  w  Pile,  w  którym  negatywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia

dyrektorom, wicedyrektorom i pozostałej kadrze kierowniczej w szkołach i przedszkolach zniżek,

jak  również  ustalenia  pensów  dla  logopedów,  psychologów  oraz  pozostałych  nauczycieli

niewymienionych art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela. W związku z tym zachodzi konieczność

podjęcia uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Komisji Międzyzakładowej NSZZ

,,Solidarność” Pracowników Oświaty w Pile. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.
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W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXXV/280/2017 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

7)  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę

Wyrzysk  oraz  ustalenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli

realizujących  obowiązki  o  różnym  tygodniowym  wymiarze  godzin  oraz  nauczycieli,  dla

których nie określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w sprawie  określenia

zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć

dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym powierzono  stanowiska

kierownicze  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę  Wyrzysk  oraz  ustalenia

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  realizujących  obowiązki  o

różnym  tygodniowym  wymiarze  godzin  oraz  nauczycieli,  dla  których  nie  określono

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  oraz  Komisja  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Natomiast Komisja Rewizyjna następująco

zaopiniowała projekt uchwały: 2 radnych głosowało ,,za” oraz 1 radny głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXXV/281/2017 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.
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8) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w sprawie uchwalenia

planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  oraz  Komisja  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Natomiast Komisja Rewizyjna następująco

zaopiniowała projekt uchwały: 2 radnych głosowało ,,za” oraz 1 radny ,,wstrzymał się” od głosu.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił  do

głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXXV/282/2017 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

9)  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II

półrocze 2017 r.,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczącego prowadzącego obrady

w dniu 23 czerwca br. o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  oraz  Komisja  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Natomiast Komisja Rewizyjna następująco

zaopiniowała projekt uchwały: 2 radnych głosowało ,,za” oraz 1 radny ,,wstrzymał się” od głosu.
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Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została,  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXXV/283/2017 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

10)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady

Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego prowadzącego obrady

w dniu 23 czerwca br. o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja Rolnictwa i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXV/284/2017 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

11) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.,
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Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczącego prowadzącego obrady

w dniu 23 czerwca br. o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja Rolnictwa i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXV/285/2017 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

12)  przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczącego prowadzącego obrady

w dniu 23 czerwca br. o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2017 r.

Radny,  Pan  Roman  Łuka poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.

Komisja Rolnictwa i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 27 czerwca br. Komisja Finansów

i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXV/286/2017 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XXXV sesję Rady Miejskiej

w Wyrzysku w dniu 28 czerwca 2017 r. stanowią załącznik nr 22 do protokołu.

Ad.  11  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Radny, Pan Leszek Matuszewski powiedział, że dnia 23 czerwca 2017 roku wraz z Panią Burmistrz

miał przyjemność uczestniczyć w podsumowaniu roku szkolnego w Gimnazjum im. Jana Pawła II

w Osieku nad Notecią. Jak wiadomo reforma likwiduje tą jednostkę ale Pani Dyrektor przesyła dla

Radnych podziękowania. Radny przytoczył treść: ,,Za ofiarną pracę dla naszej młodzieży, za troskę

o  dobre  imię  szkoły  i  działania  dla  jej  pożytku,  za  miłą  atmosferę  we  współpracy  z  gronem

pedagogicznym,  podziękowania  Radzie  Miejskiej  w  Wyrzysku”.  Następnie  radny  złożył

podziękowania dla całej Rady na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer podziękował  za  otrzymane  podziękowania  i  dodał,

że znajdą one odpowiednie miejsce w biurze Rady Miejskiej w Wyrzysku. 

Radny,  Pan  Józef  Jasik powiedział,  że  razem  z  Panią  Burmistrz  uczestniczył  w  Walnym

Zgromadzeniu Związku Międzygminnego PRGOK, na którym zostało przedstawione sprawozdanie

za 2016 rok. Kontynuując radny dodał, że na następne posiedzenie Rady przygotuje taką pisemną

informację dla wszystkich Radnych. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że w dniu 7 czerwca 2017 roku odbył się

zjazd przedstawicieli członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich, a był to zjazd

zwołany w trybie nadzwyczajnym ponieważ została zmieniona siedziba Stowarzyszenia. Obecna

siedziba  mieści  się  w  Poznaniu  na  ulicy  Piekary  17,  a  przyczyną  zmiany  siedziby  było

wypowiedzenie  dotychczasowej  umowy  najmu.  Natomiast  taka  zmiana  powodowała  potrzebę

podjęcia nowej uchwały o zmianie siedziby oraz zgłoszenia tego do KRS-u. 

Ad.  12  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  w okresie  międzysesyjnym na  Jego ręce nie  wpłynęła

żadna interpelacja.
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Ad. 13   Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że już jakiś czas temu poruszał sprawę dotyczącą pasa

przy Gimnazjum w Osieku nad Notecią należącego do województwa. Wyjaśniając radny dodał,

że byli tam pracownicy Urzędu oraz kierownik od dróg wojewódzkich i obiecano, że coś z tym

fantem zrobią.  Natomiast do dnia dzisiejszego nic  nie zostało zrobione,  a patrząc na ten teren,

to należy stwierdzić,  że nawet na drogach polnych nie wygląda tak jak w centrum Osieka nad

Notecią. Kończąc radny poprosił aby zostało to naprawione i zrobione, a nie chodzi o asfalt lecz

należy to w jakiś sposób wyrównać.  

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że tak jak Pan radny powiedział

był przedstawiciel Wojewódzkiego Zarządu Dróg i były uzgodnienia, a cały czas ponaglają aby

zostało  to  wykonane.  Natomiast  w  tym  tygodniu  przysłali  pismo,  że  lada  moment  utwardzą

tą powierzchnię i należy mieć nadzieję, że dotrzymają słowa. 

Radny, Pan Leszek Matuszewski powiedział, że już na początku dzisiejszej sesji pozwolił sobie aby

zapytać Panią Burmistrz o posiedzenia Związku Międzygminnego, ponieważ na poprzedniej sesji

pytał  o  wywóz  śmieci  z  pojemników,  które  stoją  w  Osieku  nad  Notecią.  Kontynuując  radny

powiedział, że pojemniki ze szkłem i plastikiem są przepełnione, a drążąc temat, to okazuje się,

iż operator chce dodatkową opłatę za wywożenie tych pojemników. Następnie radny dodał, że nie

wie czy to jest dobry pomysł i należałoby przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami, ponieważ jak

nie mają być one wywożone i mają stać w takim stanie, to czy nie lepiej ich usunąć całkowicie.

Natomiast wszyscy starają się aby było estetycznie i czysto ale nie jest się w stanie tego opanować,

gdyż  pod  pojemnikami  znajdują  się  najróżniejsze  śmieci.  Należy przemyśleć  temat  i  jak  mają

te pojemniki być na okrągło przepełnione, to czy nie lepiej byłoby je usunąć, a mieszkańcy niech

segregują u siebie, u źródła. 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  temat  został  nadany

pracownikom do analizy, a firma Altvater nie ma w swoim zakresie usług wywózki tych tzw. gniazd

i taki temat jest rozważany. Generalnie zbiórka segregowana, do której służą stojące kosze powinna

odbywać się u źródła. Na najbliższym Zarządzie, na którym jest również przedstawiciel Altvatera

zostanie  poruszony  ten  temat,  i  wtedy  takich  szczegółowych  informacji  będzie  można  Panu

Radnemu udzielić. 

Radny,  Pan  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  Pani  Burmistrz  napisała  w  sprawozdaniu,

że rozmawiała  na temat  odbioru odpadów wysokogabarytowych na terenie  Wyrzyska i  Osieka.

W związku z tym radny zapytał, czy pozostają wyznaczone miejsca do odbioru tych odpadów?

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że tak.
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Radny,  Pan Ireneusz Przydział powiedział,  że  w Osieku nad Notecią  tworzą  się  dwa naturalne

parkingi  na  terach  kolejowych,  z  których  jeden  znajduje  się  naprzeciwko  sklepu  Pana

Derdowskiego, a drugi naprzeciwko cmentarza. W związku  z tym należy występować z pismami

aby nikt tego terenu gminie nie zabrał, ponieważ jak mieszkańcy polubili te tereny do parkowania,

to należy uczynić wszystko aby dalej mogli tam parkować. Ponadto na dzień dzisiejszy te miejsca

posiadają bruk i nie trzeba byłoby w tym miejscu ponieść większych nakładów, a byłaby potrzebna

tylko  siatka  do  odgrodzenia  terenów  kolejowych.  Natomiast  liczba  samochodów  wzrasta

i takich terenów do wykorzystania na utworzenie parkingu jest coraz mniej. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że jest  to słuszna uwaga oraz

podpowiedź i na pewno wystąpią do PKP o przejecie tego terenu.  

Ad. 14   Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.

Pani Ewa Pawlaczyk – Sołtys Osieka nad Notecią powiedziała, że 1 lipca br. w Osieku nad Notecią

odbędzie się III edycja imprezy ,,Osiek na start” , gdzie będzie podjęta próba pobicia rekordu Polski

w biegu na 540 metrów. Gmina Wyrzysk jest największą gminą w całym powiecie i dobrze byłoby

aby ten rekord został pokonany. Potrzebne są 534 osoby i od godziny 16:00 będą przyjmowane

zapisy, a o 17:30 odbędzie się bieg.  

Ad. 15   Wolne głosy i wnioski.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że już niejednokrotnie zostało

pokazane, że jak się chce to się udaje. W związku  tym wierzy się głęboko, że jak przyjedzie się

z rodzinami, to rekord zapisany w Księdze Guinnessa zostanie pobity. Następnie Pani Burmistrz

powiedziała, że zaprasza na obchody ,,Dni Wyrzyska”, które odbędą się w dniach 30 czerwca i 1,2

lipca, a organizowane będą zarówno na terenie Wyrzyska i największej wsi w Gminie Wyrzysk,

w Osieku nad Notecią. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała, że w związku z tym, iż Państwo Radni

pozwolili na promocję gminy, to dla każdego z Radnych i wszystkich obecnych na posiedzeniu sesji

mały  prezent  promujący  gminę  w  formie  pinsy  do  wpięcia  w  klapę  marynarki,  aby  wszyscy

wiedzieli skąd są, dokąd mają wracać oraz aby zawsze dobrze mówili o swojej o gminie. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  chciałby  przedstawić  podziękowania

z Pilskiego Banku Żywności, jakie przywiozła Pani Burmistrz. W związku z tym Przewodniczący

odczytał:  ,,Pilski  Bank  Żywności  serdecznie  dziękuje  Przewodniczącemu  i  Radnym  Miasta

w  Wyrzysku  za  wieloletni  wkład  w  budowę  infrastruktury  wsparcia  dla  osób  potrzebujących

pomocy żywnościowej. Państwa życzliwość i zaufanie pozwoliło także zapobiegać marnotrawstwu

żywności,  chronić  środowisko  naturalne  i  szerzyć  kulturę  wzajemnej  solidarności,  rozwijać
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organizacje obywatelskie. Niech wdzięczność obdarowanych będzie źródłem Państwa satysfakcji.”

Podpisy  Dyrektora  Pilskiego  Banku  Żywności  Pana  Stanisława  Boreckiego  i  Prezesa  Zarządu

Pilskiego Banku Żywności Pana Mieczysława Augustyna. Takie podziękowanie znajdzie stosowne

miejsce w biurze Rady Miejskiej. Kończąc Pan S. Rymer powiedział, że w związku ze zbliżającym

się okresem urlopowym życzy dużo słońca, wypoczynku oraz aby móc w takim składzie spotkać się

na kolejnej sesji w miesiącu sierpniu. 

Ad. 16    Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 15:25 Przewodniczący

Rady zamknął XXXV sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady
Dagmara Pinkowska    (-) Stefan Rymer
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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